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                                                      Farního sboru 
Českobratrské církve evangelické v Chrástu                                    

„Proto i my, obklopeni takovým zástupem svědků, od-
hoďme všecku přítěž i hřích, který se nás tak snadno při-
chytí, a vytrvejme v běhu, jak je nám uloženo, s pohle-
dem upřeným na Ježíše, který vede naši víru od počátku 
až do cíle.“                           

Židům 12, 1-2

Začínají  prázdniny,  čas  aspoň zčásti určený odpočinku.
Pod odpočinkem si asi každý představíme něco jiného.
Někdo  třeba  jen  lenošení.  Ale  často  se  mluví  o
odpočinku aktivním. Vydat se na vysokohorskou expedici
nebo splouvat  divokou řeku,  to jistě  není  rekreace ve
smyslu nicnedělání. Spíše je to možná to nejnáročnější a
nejnebezpečnější,  co  někdo  za  celý  rok  nebo  život
prožije. Adrenalinové aktivity dokonce vyžadují vysokou
míru  námahy  a  absolutní  soustředění.  A  přece  je  to
odpočinek,  protože  právě  oním  jasným  zacílením  si
člověk  vyčistí  hlavu  od  všech  zbytečností  a  všedních
starostí.
Apoštol Pavel rád mluví o víře jako běhu, o aktivitě, která
vyžaduje maximální nasazení. Ano, k odpočinku je někdy
třeba se paradoxně zcela soustředit  na jednu věc.  Kéž
pro  nás  čas  volna  není  prázdnem,  ale  tréninkem  ve
vytrvalostním  běhu,  soustředěním  se  to  podstatné,
vědomým směřováním k cíli, jímž je Bůh.





Proběhlo důležité výroční sborové shromáždění

Dne  20.  6.  2021  se  v našem  sboru  v  Chrástu  konalo
v rámci  bohoslužeb  každoroční  výroční  sborové
shromáždění  (dále  též  jen  jako  „VSS“),  jehož  se
zúčastnilo 17 členů sboru (z toho 1 online) a 2 (zatím
ještě)  hosté  z  Kralovic.  Termín  byl  oproti  obvyklému
březnu poněkud netradiční, jako ostatně řada jiných věcí
v minulém roce...  V první  části  po  formálním zahájení,
volbě  příslušných  „funkcionářů“  a  schválení  pořadu
jednání  proběhlo klasické  čtení  a  schvalování  resp.  na
vědomí braní příslušných zpráv. 
Zprávy staršovstva, faráře, o hospodaření a jeho revizi a
návrh rozpočtu na letošní rok nás seznámily se životem
sboru a jeho různými aspekty v uplynulém roce, jakož i
s výhledem na ten letošní.  Následovaly dva mimořádné
body k diskusi a schválení. 
Tím prvním bylo završení našeho sloučení s kralovickým
sborem,  jež  bylo  po  loňském  VSS  v Chrástu  postupně
schváleno  staršovstvy  obou  sborů,  VSS  kralovického
sboru,  konventem  i  synodem.  Hovořili  jsme  o  dalším
fungování  kralovického  společenství  po  stránce
duchovní,  jakož  i  o  praktických  věcech  správy  farní
budovy.  Sloučení bylo většinou 14 hlasů přijato a nyní
bude tedy možné přikročit  k praktické realizaci  tohoto
kroku.
Největší  diskuse  se  rozpoutala  kolem  plánovaného
projektu  Útočiště,  o  jehož  zahájení  rozhodlo  již  před
několika  měsíci  staršovstvo  našeho  sboru  a  VSS  byla
v souladu  s církevními  řády  předložena  ke  schválení
investice do jeho uskutečnění, neboť převyšuje 2 miliony
Kč.  Hlavním  zaměřením  tohoto  projektu  je  umožnit
duchovní  doprovázení  se  zázemím  přímo  ve  sboru,



krátkodobou  nouzovou  potřebu  bydlení,  a  využití
klubovny,  tj.  poskytovat  vybrané  formy  útočiště  a
vytvořit, resp. rozšířit prostor pro tyto aktivity, které již
v současných limitovaných prostorách reálně probíhají. 
Promýšleli jsme společně tuto záležitost poctivě ze všech
stran,  ať  už  jde  o  způsoby  financování,  technické
provedení,  jehož  podstatou  bude  přístavba  k budově
fary  za  vzniku  dvou  samostatných  malých  jednotek  a
rozšíření  farního  bytu,  principy  fungování  i  možné
problémy s provozem a související  otázky  ekonomické,
účetní,  právní  i  sociální,  s nimiž  se  budeme  muset
v jednotlivých  fázích  realizace  vypořádat.  Objevily  se
různé  úhly  pohledů,  představ  i  konkrétních  obav,
v zásadě  jsme  byli  ale  zajedno  v tom,  že  jde  o  dobrý
záměr s potenciálem posloužit potřebným v rámci našich
možností  a  chceme  se  více  než  na  možná  negativa
soustředit na pozitiva, kvůli nimž do projektu chceme jít.
Na  závěr  VSS  byla  investice  do  projektu  Útočiště
většinou  12  hlasů  schválena  a  po  společné  modlitbě
jsme  se  před  13.  hodinou  rozešli  a  rozjeli  do  svých
domovů.                                                     Martina Tonarová







JEŠTĚ MLUVÍ, AČ ZEMŘELI

27.6.  Cyril  Alexandrijský (kol.
380-444), církevní spisovatel, od-
půrce arianismu a nestorianismu,
alexandrijský patriarcha.  

Z výkladu Janova evangelia:

Syn Boží přišel a stal se člověkem,
aby  nám  dal  účast  na  Božím,
věčném  životě,  a  vštípil  si  nás
jako  rouby  do  svých  ran,
abychom se stali  ratolestmi  pravého vinného kmene, z
jehož mízy jsme navěky živi. A tak jsme zrozeni z Boha,
"shůry",  abychom navěky  milovali  silou  Lásky,  která  si
první zamilovala nás.

„Já jsem pravý vinný kmen a můj Otec je vinař." Pán o
sobě říká, že je vinný kmen. Tím chce ukázat, že se máme
zcela oddat lásce k němu a jaký máme užitek ze spojení s
ním. K ratolestem přirovnává ty, kdo jsou s ním spojeni.
Ti jsou do něho jaksi vštípeni a pevně v něm tkví; mají již
účast  na  jeho  přirozenosti  tím,  že  se  jim totiž  dostalo
podílu na Duchu svatém. Je to totiž Duch svatý, který nás
spojuje  se  Spasitelem Kristem,  neboť  spojení  s  vinným
kmenem způsobuje volbu těch věcí,  které mu náleží,  a
naše spojení s ním nás pevně drží. Z pevného rozhodnutí
setrvat v dobrotě postupujeme kupředu prostřednictvím
víry  a  stáváme  se  jeho  lidem,  který  od  něho  dostává
důstojnost Božího synovství. Vždyť podle svatého Pavla
„kdo se oddá Pánu, je s ním jeden duch."

Jinde je hlasem proroka nazýván základem a základním
kamenem:  na  něm  jsme  postaveni  a  jsme  nazýváni



kameny,  živými  a  duchovními.  Z  nich  se  má  postavit
svaté kněžstvo a Boží  příbytek v Duchu. A tato stavba
nemůže  být  z  nás  postavena  jinak,  než  když  je  naším
základním kamenem Kristus. Stejně tedy i  on v tomtéž
smyslu  o  sobě  praví,  že  je  vinný  kmen,  že  je  jakoby
matkou  a  živitelkou  ratolestí,  které  z  něho  vyrůstají.
Vždyť  jsme  znovuzrozeni  z  něho  a  v  něm,  v  Duchu,
abychom  přinášeli  ovoce  života;  ne  onoho  starého  a
zaniklého, nýbrž toho, který záleží v novosti a v lásce k
němu.  On  nás  pak  uchovává  v  bytí,  když  jsme jakoby
vštípeni  do  něho,  když  se  zuby  nehty  držíme  svatého
příkazu, který nám předal, a když se snažíme uchovat si
vznešené  dobro:  to  znamená,  když  naprosto
nepřipustíme,  abychom  sebeméně  zarmoutili  Ducha
přebývajícího v nás. Skrze něho, jak víme, v nás přebývá
Bůh.

Jak můžeme být v Kristu a Kristus v nás,  nám ukazuje
moudrý Jan slovy: „Podle toho poznáváme, že zůstáváme
v něm a on v nás: podle Ducha, kterého nám dal." (...)
Jako totiž kořen dává ratolestem svou přirozenou kvalitu,
tak  jednorozené  Slovo  Boží  vtiskuje  věřícím  jakousi
příbuznost s přirozeností Boha Otce i s přirozeností svou;
a dává Ducha zvláště těm, kdo jsou s ním spojeni vírou,
dává jim všechnu možnou svatost, živí v nich zbožnost a
dává jim poznat veškerou moc a dobrotu.
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